
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2012-09-27, § 21 

 

 Tid Torsdagen den 27 september 2012 kl 16.30 – 17.10 
   

 Plats Stora Kollegiesalen, Stadshuset 
   

 Justerat Måndagen den 8 oktober 2012 

 
 

 

 

Ulla Hamilton §§ 1-19, 21-22 Daniel Helldén Oskar Levin § 20 

  
Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Ulla Hamilton (M), ordföranden §§ 1-19, 21-22 

Daniel Helldén (MP), vice ordföranden  

Bo Arkelsten (M)  

Daniel Valiollahi (M)  

Datevig Tjärnberg (M)  

Jonas Naddebo (C)  

Malte Sigemalm (S)  

Annika Ödebrink (S)  

Oskar Levin (S)  

Martin Hansson (MP) §§ 1-7, 10-22 

Kajsa Stenfelt (V)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Peter Abelin (M) för Annika Davidsson (M) 

Christoffer Kuckowski (M) för Ulla Hamilton § 20 

Jesper Svensson (FP) för Mark Klamberg (FP) 

Hampus Rubaszkin (MP) för Martin Hansson (MP) §§ 8-22 

 

 Ersättare: 
 

Christoffer Kuckowski (M) §§ 1-19, 21-22 

Inga-Lill Larsson (M)  

Christer Svärd (M)  

Charlotta Schenholm (FP) §§ 21-22 

Göran Oljeqvist (KD)  

Margareta Stavling (S)  

Jimmy Lindgren (S)  

Tobias Johansson (V)  

Hampus Rubaszkin §§ 1-7 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Per Anders Hedkvist, Fredrik Alfredsson, Louise Bill, Barbro 

Edlund, Ted Ell, Åse Geschwind, Inga-Lill Hultin, Mattias Lundberg, Anne Rådestad 

och Marita Söderqvist samt biträdande borgarrådssekreteraren Martin Savén från 

roteln och borgarrådssekreteraren Thomas Karlsson från miljöpartiets kansli. 

 



  

 
 § 21 

Projektera och bygg för god avfallshantering. Anmälan av reviderad 
handbok 
Dnr T2012-700-04163 

 
Beslut 

Trafik- och renhållningsnämnden beslutar enligt kontorets förslag: 

 

1 Trafik- och renhållningsnämnden godkänner anmälan. 

 
Handlingar i ärendet 

Trafikkontorets tjänsteutlåtande daterat den 27 september 2012. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) finner att nämnden beslutar enligt kontorets förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Malte Sigemalm m.fl. (S) och Kajsa Stenfelt (V)  

enligt följande: 

 

(S) och (V) ser naturligtvis positivt på att de som planerar, bygger och förvaltar 

system för insamling av hushålls- och producentansvarsavfall ges vägledning 

inom området. Vi ser också positivt på att många aktörer inom staden och 

externa aktörer bidragit till handbokens framtagande. Det är också bra att 

arbetsmiljöfrågorna får stort utrymme i handboken eftersom det förhoppningsvis 

kan bidra till att hämtning och hantering av avfall sker under goda 

arbetsmiljöförhållanden och på ett säkert sätt. Likaså att tillgänglighet för 

funktionshindrade finns med. 

 

Vi tycker dock att det är lite märkligt att en ny handbok tas fram innan den nya 

avfallsplanen antagits av kommunfullmäktige. I det liggande remissförslaget till 

avfallsplan för Stockholm stad, finns en rad mål och visioner. Råden och 

rekommendationerna i handboken borde därför delvis ha utformats för att främja 

dessa mål och visioner.  

 

Speciellt inom området avfallsminimering och återbruk borde det i handboken 

ha funnits fler rekommendationer om hur detta kan underlättas. Detta eftersom 

ett av förslaget i planen har som delmål att avfall ska förebyggas och en större 

andel produkter ska återanvändas. En viktig åtgärd för att detta delmål ska kunna 

nås är att exempelvis avfallsutrymmen kan utformas så att återanvändbara saker 

som medborgarna hellre vill skänka till grannar eller välgörenhet kan sorteras ut.  

Om inte utrymmen för t.ex. återbruk planeras in vid nybyggnation är det ofta 

svårt att i efterhand kunna korrigera detta. Trots detta finns inga råd eller 

rekommendationer i handboken för hur återbruk ska kunna underlättas.  

 

I liggande förslag till avfallsplan fastslås också att köksavfallskvarnar anslutna 

till avloppsnätet ger generellt sett ett sämre energiutbyte och ska därför ses som 

ett komplement till övriga insamlingsmetoder för matavfall. Någon information 



  

om detta ges inte i handboken. Vi ser det som märkligt att detta inte tydliggörs i 

handboken.  

 

Utifrån de syndpunkter som vi lämnat ovan ser vi det som nödvändigt att 

handboken åter omarbetas när den nya avfallsplanen antagits av 

kommunfullmäktige. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


